

ရှမ်းပြည်နယ် သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော

ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးဥပဒေ

(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥပဒေအမှတ် ၅ ။)

၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၅ ရက်

(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၆ ရက်)

နိဒါန်း

ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော များဖြစ်သည့် သဘာဝရေအရင်းအမြစ်များ ရေရှည်တည်တံ့ရေး၊ စနစ်တကျ ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်သည် ဤဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

အခန်း (၁)

အမည်နှင့် အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်

၁။ ဤဥပဒေကို ရှမ်းပြည်နယ် သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးဥပဒေဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။

၂။ ဤဥပဒေတွင်ပါရှိသော အောက်ပါစကားရပ်များသည် ဖော်ပြပါအတိုင်း အဓိပ္ပာယ်သက်ရောက်စေရမည်-

- (က) ပြည်နယ် ဆိုသည်မှာ ရှမ်းပြည်နယ်ကို ဆိုသည်။
- (ခ) အစိုးရအဖွဲ့ ဆိုသည်မှာ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ကို ဆိုသည်။
- (ဂ) ဝန်ကြီးဌာန ဆိုသည်မှာ ရှမ်းပြည်နယ်သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနကို ဆိုသည်။

- (ဃ) ဝန်ကြီး ဆိုသည်မှာ ရှမ်းပြည်နယ်သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးကို ဆိုသည်။
- (င) တိုင်း သို့မဟုတ် ဒေသဦးစီး ဆိုသည်မှာ ရှမ်းပြည်နယ်ရှိ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသဦးစီးအဖွဲ့ကို ဆိုသည်။
- (စ) ဦးစီးဌာန ဆိုသည်မှာ ရှမ်းပြည်နယ်သစ်တောဦးစီးဌာနကို ဆိုသည်။
- (ဆ) ညွှန်ကြားရေးမှူး ဆိုသည်မှာ ရှမ်းပြည်နယ်သစ်တောဦးစီးဌာန၏ ညွှန်ကြားရေးမှူးကို ဆိုသည်။
- (ဇ) သစ်တောဝန်ထမ်း ဆိုသည်မှာ တိုင်း သို့မဟုတ် ဒေသဦးစီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာန၏ အဆင့်ဆင့်သော စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာဝန်ထမ်းကို ဆိုသည်။
- (ဈ) ကော်မတီ ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်းပေးထားသော သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေး ကော်မတီအဆင့်ဆင့်ကို ဆိုသည်။
- (ည) ရေထွက်တော ဆိုသည်မှာ သဘာဝအလျောက် ထွက်နေသော စိမ့်၊ စိမ့်စမ်းရေ၊ ရေထွက်အိုင်၊ ရေထွက်တောအပါအဝင် ယင်းပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ရေထွက်ခြင်းကို အထောက်အကူပြုနေသော သစ်တော၊ သစ်ပင်အစုကို ဆိုသည်။

(င) ကြားခံနယ်မြေဧရိယာ ဆိုသည်မှာ သဘာဝရေထွက် တော၊ ရေထိန်းတော ဧရိယာပြင်ပရှိ ရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတောကို အထောက်အပံ့ပြုစေရေးအတွက် ဤ ဥပဒေအရ သတ်မှတ်ထားသော ဧရိယာအကျယ်အဝန်း ကိုဆိုသည်။

(ငှ) ဂေဟစနစ် ဆိုသည်မှာ သက်ရှိသတ္တဝါများ၊ သက်မဲ့ရုပ် ဝတ္ထုများနှင့် အပင်များ သဟဇာတဖြစ်လျက် တည်ရှိနေ သည့် သဘာဝစနစ်နှင့် ယင်းစနစ်ကြောင့် ဖြစ်ပေါ် ပြောင်းလဲနေသော သဘာဝဝန်းကျင်ကို ဆိုသည်။

အခန်း (၂)

ရည်ရွယ်ချက်များ

၃။ ဤဥပဒေပါရည်ရွယ်ချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-

(က) သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတောအပါအဝင် ၎င်း ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ရေထွက်ခြင်းကို အထောက်အပံ့ပြုနေ သော သစ်တော၊ သစ်ပင်များနှင့် ဂေဟစနစ်ကိုထိန်းသိမ်း ကာကွယ်ရန်၊

(ခ) လူသားတို့၏ ရာသီသီးနှံ စိုက်ပျိုးမြေများ တိုးချဲ့ခြင်း၊ လူနေအိမ်အဆောက်အအုံများ တိုးချဲ့ခြင်း၊ စီးပွားရေး လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် လူသားတို့၏ ပယောဂ

ကြောင့် သဘာဝရေအရင်းအမြစ်များ ယုတ်လျော့ခြင်း၊
ပျက်စီးခြင်းမှ ကာကွယ်ရန်၊

- (ဂ) သတ္တဝါတို့၏ အနာဂတ် အသက်ရှင် ရပ်တည်နိုင်ရေး အတွက် အရေးကြီးဆုံးသော သဘာဝရေအရင်းအမြစ်များ ထိန်းသိမ်းစေပြီး ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု၊ အနာဂတ် ရေရှားပါးမှုပြဿနာမှ ကြိုတင်ကာကွယ်ရန်။

အခန်း (၃)

ကော်မတီဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် လုပ်ငန်းတာဝန်များ

၄။ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးသည်-

- (က) ပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်း သို့မဟုတ် ဒေသဦးစီး၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်များတွင် သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းပေးရမည်။

- (ခ) တိုင်း သို့မဟုတ် ဒေသဦးစီး၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ် သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးကော်မတီကို အောက်ပါအတိုင်း ဖွဲ့စည်းရမည်-

- (၁) တိုင်း သို့မဟုတ် ဒေသဦးစီး၊ ဥက္ကဋ္ဌ
ခရိုင်၊ မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး
အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန

- (၂) တိုင်း သို့မဟုတ် ဒေသဦးစီး အဖွဲ့ဝင်
ခရိုင်၊ မြို့နယ် ဦးစီးမှူး
လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန

(၃) တိုင်း သို့မဟုတ် ဒေသဦးစီး၊ အဖွဲ့ဝင်
ခရိုင်၊ မြို့နယ် ဦးစီးမှူး
စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန

(၄) တိုင်း သို့မဟုတ် ဒေသဦးစီး၊ အဖွဲ့ဝင်
ခရိုင်၊ မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး
ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး

(၅) တိုင်း သို့မဟုတ် ဒေသဦးစီး၊ အဖွဲ့ဝင်
ခရိုင်၊ မြို့နယ် ဦးစီးမှူး
ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန

(၆) ရပ်မိ၊ ရပ်ဖကိုယ်စားလှယ်များ အဖွဲ့ဝင်များ
(ဒေသခံလူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့ကိုယ်စားလှယ် လေးဦး)

(၇) တိုင်း သို့မဟုတ် ဒေသဦးစီး၊ အတွင်းရေးမှူး(၁)
ခရိုင်၊ မြို့နယ် ဦးစီးမှူး
သစ်တောဦးစီးဌာန

(၈) တိုင်း သို့မဟုတ် ဒေသဦးစီး၊ အတွင်းရေးမှူး(၂)
ခရိုင်၊ မြို့နယ် ဦးစီးမှူး
ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန

၅။ (က) ပြည်နယ်ဝန်ကြီးသည် အစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်
ဖြင့် ဤဥပဒေ ပုဒ်မ ၄ အရ ဖွဲ့စည်းထားသော ကော်မတီ
ဝင်များကို လိုအပ်သလို ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းနိုင်သည်။

(ခ) ကော်မတီ၏ သက်တမ်းသည် အစိုးရအဖွဲ့ သက်တမ်းနှင့် အညီ ဖြစ်သည်။

၆။ ကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်သည်-

(က) ကျေးလက်ဒေသရှိ သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းကို အောက်ခြေအထိ ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးကော်မတီကို ထပ်ဆင့်ဖွဲ့စည်း ပေးရမည်။

(ခ) ဤဥပဒေအရ သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတောနှင့် ဆိုင်သောဧရိယာအတွက် သစ်တောဥပဒေနှင့်အညီ ယခင်ရှိခဲ့သော အနေအထားအပေါ်အခြေခံ၍ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးကော်မတီနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပြီး သတ်မှတ်ပေးရမည်။

(ဂ) သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော သဘာဝရေအရင်း အမြစ် ပိုမိုအထောက်အပံ့ဖြစ်စေရန် သဘာဝရေထွက် တော၊ ရေထိန်းတော အရွယ်အစားပေါ်မူတည်ပြီး ကြားခံ နယ်မြေဧရိယာကို ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု

သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော ထိန်းသိမ်း
ကာကွယ်ရေး ကော်မတီနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပြီး ဤ
ဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ သတ်မှတ်ပေးရမည်။

(ဃ) သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတောဧရိယာ၊ ကြားခံ
နယ်မြေဧရိယာအတွင်း ကျရောက်သော အဆောက်အအုံ
များ တိုးချဲ့ခြင်းမရှိစေရေးနှင့် စိုက်ပျိုးမြေများကို နှစ်ရှည်
ပင်၊ ဥယျာဉ်ခြံများအဖြစ် ပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးရန် ကြီးကြပ်
ရမည်။

(င) သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော ထိခိုက်ပျက်စီး
သည်ဟု တိုင်ကြားလာပါက ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးပြီး ဤ
ဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

(စ) သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတောဧရိယာနှင့် ကြားခံ
နယ်မြေဧရိယာများတွင် နှစ်ရှည်ပင်များ၊ ဥယျာဉ်ခြံများ
ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သော ပျိုးပင်များ၊
နည်းပညာများကို ဦးစီးဌာနနှင့် ဆက်သွယ်ပြီး အကူအညီ
ပေးရမည်။

အခန်း (၄)

ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု သဘာဝရေထွက်တော၊
ရေထိန်းတော ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးကော်မတီ ဖွဲ့စည်းခြင်း၊

တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များ

၇။ တိုင်း သို့မဟုတ် ဒေသဦးစီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် ကော်မတီသည်
ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်း
တော ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးကော်မတီကို အဖွဲ့ဝင် ခုနှစ်ဦးဖြင့်
အောက်ပါအတိုင်း ဖွဲ့စည်းပေးရမည်-

- (က) ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဥက္ကဋ္ဌ
- (ခ) ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုမှ အများကြည်ညိုလေးစားသူ သုံးဦး အဖွဲ့ဝင်များ
- (ဂ) ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု တာဝန်ကျ မြေတိုင်းစာရေး အဖွဲ့ဝင်
- (ဃ) ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု တာဝန်ကျစာရေး အဖွဲ့ဝင်
- (င) သစ်တောဦးစီးဌာနမှ နယ်မြေတာဝန်ခံ ဝန်ထမ်း အတွင်းရေးမှူး

၈။ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု သဘာဝရေထွက်တော၊
ရေထိန်းတော ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးကော်မတီ၏ သက်တမ်း
သည် အစိုးရအဖွဲ့သက်တမ်းနှင့်အညီ ဖြစ်သည်။

၉။ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးကော်မတီ၏ တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-

(က) ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု သဘာဝရေထွက် တော၊ ရေထိန်းတော ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးကော်မတီ သည် ဒေသအတွက် အမှန်တကယ် အရေးကြီးပြီး ထိန်းသိမ်းကာကွယ်သင့်သည်ဟု ယူဆပါက ဒေသခံများ အားရှင်းပြပြီး၊ အများဆန္ဒနှင့်အညီ သဘာဝရေထွက် တော၊ ရေထိန်းတော ထိန်းသိမ်းကာကွယ်နိုင်ရေးအတွက် ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်အတိုင်း သတ်မှတ်ပြီး စီမံခန့်ခွဲ နိုင်သည်။

(ခ) ကော်မတီသည် သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော နှင့် သက်ဆိုင်သော ဧရိယာကို ယခင်ရှိခဲ့ဖူးသော အနေ အထားအရ အများဆန္ဒနှင့်အညီ ဧရိယာသတ်မှတ်ပြီး စီမံ ခန့်ခွဲနိုင်သည်။

(ဂ) ကော်မတီသည် သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော အထောက်အပံ့ဖြစ်စေရေးအတွက် သဘာဝရေထွက် တော၊ ရေထိန်းတော အရွယ်အစားပေါ်မူတည်ပြီး ယခင် ရှိခဲ့ဖူးသော အနေအထားကို ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်

များအရ အများဆန္ဒနှင့်အညီ ကြားခံနယ်မြေဧရိယာ သတ်မှတ်ပြီး စီမံခန့်ခွဲနိုင်သည်။

(ဃ) ကော်မတီသည် သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော အဖြစ် ထိန်းသိမ်းသင့်ကြောင်းတင်ပြလာပါက ကွင်းဆင်း စိစစ်ပြီး အများဆန္ဒနှင့်အညီ ဧရိယာသတ်မှတ်ပြီး စီမံ ခန့်ခွဲနိုင်သည်။

(င) သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတောဧရိယာနှင့် ကြားခံ နယ်မြေဧရိယာတွင် ကျရောက်သော အဆောက်အအုံ များကို စိစစ်မှတ်တမ်းတင်ပြီး တိုးချဲ့မှုမပြုစေရေး စီမံ ကြပ်မတ်ရမည်။

(စ) သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော ဧရိယာနှင့် ကြားခံ နယ်မြေဧရိယာအတွင်း တည်ရှိနေသော စိုက်ပျိုးမြေများ ကို နှစ်ရှည်ပင်၊ ဥယျာဉ်ခြံအဖြစ် ပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးစေရန် စီမံဆောင်ရွက်ရမည်။

(ဆ) သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော ဧရိယာနှင့် ကြားခံ နယ်မြေဧရိယာတွင် နှစ်ရှည်ပင်၊ ဥယျာဉ်ခြံများ ပြောင်းလဲ စိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင်ရာတွင် လိုအပ်သော ပျိုးပင်၊ နည်းပညာ အကူအညီများရရှိရန် မြို့နယ်၊ ခရိုင်ကော်မတီမှတစ်ဆင့် ဦးစီးဌာနသို့ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

အခန်း (၅)

သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတောဧရိယာနှင့် ကြားခံနယ်မြေ
ဧရိယာသတ်မှတ်ခြင်း

၁၀။ (က) မြို့နယ်၊ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မတီ
သည် သဘာဝရေထွက်များတည်ရှိရာ ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ
သစ်တော၊ တောအုပ်အစုများကို အရွယ်အစားပေါ်
မူတည်၍လည်းကောင်း၊ ယခင်ရှိခဲ့ဖူးသော အနေအထား
ပေါ်မူတည်၍လည်းကောင်း၊ သဘာဝရေထွက်တော၊
ရေထိန်းတော ဧရိယာအဖြစ် အများဆန္ဒနှင့်အညီ
သတ်မှတ်နိုင်သည်။

(ခ) မြို့နယ်၊ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မတီ
သည် သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော အထောက်
အပံ့ဖြစ်စေရေးအတွက် ရေထွက်တော အရွယ်အစားနှင့်
ယခင်ရှိခဲ့ဖူးသော အနေအထားပေါ်မူတည်၍ အများဆန္ဒ
နှင့်အညီ ကြားခံနယ်မြေဧရိယာအဖြစ် သတ်မှတ်နိုင်
သည်။

(ဂ) သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတောဧရိယာနှင့် ကြားခံ
နယ်မြေဧရိယာ သတ်မှတ်ရာတွင် ဒေသခံပြည်သူများ၏
အများဆန္ဒနှင့် တည်ဆဲဥပဒေများပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို
အခြေခံပြီး သတ်မှတ်ရမည်။

အခန်း (၆)

စစ်ဆေးခြင်းနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးနည်းလမ်းအရ အရေးယူခြင်း

၁၁။ တိုင်း သို့မဟုတ် ဒေသဦးစီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်နှင့် ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုကော်မတီသည် သဘာဝ ရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ခြင်း၊ ပြန်လည်ပြုစု ပျိုးထောင်ခြင်း၊ သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတောနှင့် ကြားခံနယ်မြေ ဧရိယာအတွင်း တည်ရှိနေသော အဆောက်အုံများ တိုးချဲ့မှုမပြုလုပ် စေရန်နှင့် စိုက်ပျိုးမြေများတွင် နှစ်ရှည်ဥယျာဉ်ခြံ စိုက်ပျိုးခြင်း လုပ်ငန်းများကို ကြီးကြပ်စစ်ဆေးရမည်။

၁၂။ မည်သူမဆို သတ်မှတ်ထားသောစည်းကမ်းချက်၊ ညွှန်ကြားချက်များကို ဖောက်ဖျက်လျှင်ဖြစ်စေ သို့မဟုတ် လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ပျက်ကွက်လျှင်ဖြစ်စေ ထိုသူကို အောက်ပါအတိုင်း စီမံခန့်ခွဲရေး ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်နိုင်သည်-

- (က) သတ်မှတ်ထားသော ဒဏ်ကြေးကို ပေးဆောင်စေခြင်း၊
- (ခ) အခြားစီမံခန့်ခွဲရေးပြစ်ဒဏ် ချမှတ်ခြင်း။

အခန်း (၇)

အယူခံခြင်း

၁၃။ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးကော်မတီက ဤဥပဒေအရ ချမှတ်သည့် ဆုံးဖြတ်ချက် သို့မဟုတ် အမိန့်တစ်ရပ်ရပ်ကို မကျေနပ်

သူသည် ယင်းဆုံးဖြတ်ချက် သို့မဟုတ် အမိန့်ချမှတ်သည့် နေ့မှ ရက်ပေါင်း(၃၀)အတွင်း မြို့နယ်ကော်မတီသို့ အယူခံနိုင်သည်။

၁၄။ မြို့နယ် သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော ထိန်းသိမ်း ကာကွယ်ရေးကော်မတီက ချမှတ်သည့် ဆုံးဖြတ်ချက် သို့မဟုတ် အမိန့်တစ်ရပ်ရပ်ကို မကျေနပ်သူသည် ယင်းဆုံးဖြတ်ချက် သို့မဟုတ် အမိန့်ချမှတ်သည့်နေ့မှ ရက်ပေါင်း(၃၀)အတွင်း ခရိုင်၊ တိုင်း သို့မဟုတ် ဒေသဦးစီး ကော်မတီသို့ အယူခံနိုင်သည်။

၁၅။ တိုင်း သို့မဟုတ် ဒေသဦးစီး၊ ခရိုင် သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးကော်မတီက ချမှတ်သည့် ဆုံးဖြတ်ချက် သို့မဟုတ် အမိန့်တစ်ရပ်ရပ်ကို မကျေနပ်သူသည် ယင်းဆုံးဖြတ်ချက် သို့မဟုတ် အမိန့်ချမှတ်သည့်နေ့မှ ရက်ပေါင်း (၆၀)အတွင်း အစိုးရအဖွဲ့သို့ အယူခံနိုင်သည်။

၁၆။ အစိုးရအဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်ချက်သည် အပြီးအပြတ် ဖြစ်စေရမည်။

အခန်း (၈)

တားမြစ်ချက်

၁၇။ ဤဥပဒေအရ သတ်မှတ်ထားသော သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတောဧရိယာအတွင်း တည်ရှိနှင့်ပြီးသော အဆောက်အအုံမှ အပ ထပ်မံတည်ဆောက်ခြင်း၊ သဘာဝအတိုင်း ပေါက်ရောက်သော သစ်ပင်များ ခုတ်လှဲခြင်း၊ ဖျက်ဆီးခြင်းမပြုရ။

၁၈။ ဤဥပဒေအရ သတ်မှတ်ထားသော သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော ဧရိယာအတွင်း စိုက်ပျိုးမြေများ၊ မြေလွတ်၊ မြေလပ်များ ပါဝင်နေပါက စိုက်ပျိုးမြေများ ထပ်မံတိုးချဲ့ခြင်းမပြုရ။

၁၉။ ဤဥပဒေအရ သတ်မှတ်ထားသော သဘာဝရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော ဧရိယာအတွင်း တည်ရှိနေသော စိုက်ပျိုးမြေ၊ မြေလွတ်၊ မြေလပ်များတွင် နှစ်ရှည်ပင်၊ ဥယျာဉ်ခြံများမှအပ ဂေဟစနစ်ကို ပျက်စီးစေသော အခြားစီမံခန့်ခွဲမှုမျိုးမပြုရ။

၂၀။ ဤဥပဒေအရ သတ်မှတ်ထားသော ကြားခံနယ်မြေဧရိယာအတွင်း တည်ရှိနှင့်ပြီးသော အဆောက်အအုံမှအပ ထပ်မံတိုးချဲ့ တည်ဆောက်ခြင်းမပြုရ။

၂၁။ သတ်မှတ်ထားသော ကြားခံနယ်မြေဧရိယာအတွင်း စိုက်ပျိုးမြေ၊ မြေလွတ်၊ မြေလပ်များ ပါဝင်နေပါက စိုက်ပျိုးမြေများ ထပ်မံတိုးချဲ့ခြင်းမပြုရ။

၂၂။ သတ်မှတ်ထားသော ကြားခံနယ်မြေဧရိယာအတွင်း တည်ရှိနေသော စိုက်ပျိုးမြေ၊ မြေလွတ်၊ မြေလပ်များတွင် နှစ်ရှည်ပင်၊ ဥယျာဉ်ခြံများမှအပ အခြားစီမံခန့်ခွဲမှုမျိုး ပြုလုပ်ခြင်းမပြုရ။

အခန်း (၉)

ပြစ်ဒဏ်များ

၂၃။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၁၇ နှင့် ၁၈ ပါ တားမြစ်ချက် တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှား စီရင်ခြင်းခံရလျှင်

ထိုသူကို တစ်နှစ်ထက်မပိုသော ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ကျပ်သုံးသိန်း ထက်မပိုသော ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်နိုင် သည်။

၂၄။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၁၉ ပါ တားမြစ်ချက်ကို ဖောက်ဖျက် ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှား စီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ခြောက် လထက်မပိုသော ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ကျပ်တစ်သိန်းထက်မပိုသော ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်နိုင်သည်။

၂၅။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၂၀၊ ၂၁ နှင့် ၂၂ ပါ တားမြစ်ချက် တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှား စီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို သုံးလထက်မပိုသော ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ကျပ်တစ်သိန်း ထက်မပိုသော ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်နိုင် သည်။

အခန်း (၁၀)

အထွေထွေ

၂၆။ တရားရုံးသည် ပုဒ်မ ၁၇၊ ၁၈၊ ၁၉၊ ၂၀၊ ၂၁ နှင့် ၂၂ အရ ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ရာတွင် သက်ဆိုင်ရာ ပြစ်မှုအတွက် သတ်မှတ် ထားသော ပြစ်ဒဏ်ကို ချမှတ်နိုင်သည့်အပြင် ရက်ပေါင်း(၃၀) အတွင်း ဆောင်ရွက်ရန် သို့မဟုတ် ဖျက်သိမ်းရန် အမိန့်ချမှတ်နိုင် သည်။

၂၇။ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့သည် သက်ဆိုင်ရာ ကော်မတီ သို့မဟုတ် ဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက ယင်းတို့၏ တာဝန်ဝတ္တရားများကို

ဆောင်ရွက်ရာ၌ အကူအညီတောင်းခံလာလျှင် လိုအပ်သော အကူအညီများပေးရမည်။

၂၈။ ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်ကို သဘောရိုးဖြင့် လုပ်ငန်းတာဝန် ထမ်းဆောင်နေသော ကော်မတီ သို့မဟုတ် ဦးစီးဌာနဝန်ထမ်းများ အပေါ် ပြစ်မှုကြောင်းအရဖြစ်စေ၊ တရားမကြောင်းအရဖြစ်စေ အရေးယူခြင်းမရှိစေရ။

၂၉။ ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရန်-

- (က) အစိုးရအဖွဲ့သည် လိုအပ်သော နည်းဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်းနှင့် စည်းကမ်းများကို ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။
- (ခ) ဝန်ကြီးဌာနသည် အစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် လိုအပ်သော အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက် နှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ အရ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။

(ပုံ) ဒေါက်တာလင်းထွဋ်
ဝန်ကြီးချုပ်
ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့

မာတိကာ

စဉ်	အကြောင်းအရာ	စာမျက်နှာ	
		မှ	ထိ
၁။	နိဒါန်း	၁	၁
၂။	အခန်း(၁) အမည်နှင့် အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်	၁	၃
၃။	အခန်း(၂) ရည်ရွယ်ချက်များ	၃	၄
၄။	အခန်း(၃) ကော်မတီဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့်လုပ်ငန်းတာဝန်များ	၄	၇
၅။	အခန်း(၄) ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု သဘာဝ ရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးကော်မတီ ဖွဲ့စည်းခြင်း၊ တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များ	၈	၁၀
၆။	အခန်း(၅) သဘာဝ ရေထွက်တော၊ ရေထိန်းတော ဧရိယာနှင့် ကြားခံနယ်မြေ ဧရိယာ သတ်မှတ်ခြင်း	၁၁	၁၁
၇။	အခန်း(၆) စစ်ဆေးခြင်းနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေး နည်းလမ်း အရ အရေးယူခြင်း	၁၂	၁၂
၈။	အခန်း(၇) အယူခံခြင်း	၁၂	၁၃
၉။	အခန်း(၈) တားမြစ်ချက်	၁၃	၁၄
၁၀။	အခန်း(၉) ပြစ်ဒဏ်များ	၁၄	၁၅
၁၁။	အခန်း(၁၀) အထွေထွေ	၁၅	၁၆

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်
တောင်ကြီးမြို့

ရှမ်းပြည်နယ် သဘာဝရေထွက်တော၊
ရေထိန်းတော ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးဥပဒေ
(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥပဒေအမှတ် ၅ ။)

ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်က ထုတ်ဝေသည်။
၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်